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Nyolcszáz szocialista brigád 
a textiliparban 

Pénteken ülést tartott a 

Textilipari Dolgozók Szak-

szervezetének Központi Ve-

zetősége. Tóth Anna főtitkár 

beszámolója alapján megvi-

tatta a szakszervezet nevelő 

munkájának < eredményeit és 

feladatait. A céltudatosabb 

ideológiai munkának szerepe 

van abban, hogy a textilipar-

ban széles körben elterjedt 

a szocialistabrigád-mozgalom. 

Jelenleg 1386 szocialista cí-

mért dolgozó brigád van, 14104 

dolgozó törekszik jobb ter-

melési eredményekre, tudá-

sának, szakmai ismereteinek 

bővítésére. Több mint 800 

brigád már elnyerte a meg-

tisztelő címet. 

A Központi Vezetőség meg-

elégedéssel állapította meg 

a szakszervezet nevelő mun-

kájának eredményeit, s to-

Az elmúlt hónapok vizsgálatai 
a KNEB előtt 

A Központi Népi Ellen- porthelyzetével kapcsolatos 
őrzési Bizottság pénteken részletes vizsgálatáért, vala-
ülést, tartott. A KNEB elnöke mint a javaslatokért. A mu-
beszámolt a végzett vizsgála- lasztások elkövetőit felelős-
tokkal kapcsolatos intézkedé- ségre vonják, 
sekről, a folyamatban levő A dolgozók munkavédelmi 
jelentősebb vizsgálatokról, ellátásának és szociális hely-
Bejelentette, hogy a kohó- és zetének egyes kérdéseit nyolc 
gépipari miniszter egyetérté- megyében vizsgálta a népi 

sét és köszönetét fejezte ki ? l l e n ö r z é s ; Megállapította 
„ „ . „ , . . . hogy a korábbi vizsgálatok 

a KNEB-nek a húsipari gep- ó t a lényeges javulás tapasz-
gyártás fejlesztésével és ex- talhavó. 

A kiskorúak 
fokozott védelméért 

A MŰVELŐDÉSÜGYI MINISZTER RENDELETE 

A művelődésügyi minisz- delet meghatározza a gyám-
ter rendeletet adott ki a kis- hatóság feladatait a kiskorií-
korúak érdekében szükséges ak erkölcsi züllésének meg-

| védő- és óvóintézkedésekről, előzésére. A büntethetőség 
vabbjavítására megfelelő ha- valamint a pártfogó felügye- korhatárának 12-ről 14 élet-

tározatokat hozott (MTI) 
1 let végrehajtásáról. A 

A füzéren is érik... 

A hat és fél ezer holdas szegedi paprikatermelési 
körzetben befejeződött a fűszernövény termésének első 
szedése, s több helyen megkezdődött a másodszori betaka-
rítás. A csöveket most utóérlelik: vagy ládákba rakva 
szárítják, vagy pedig felfűzve. Képeink a röszkei Petőfi 
Tsz'telepén készültek, s a termés fűzését és ágasokon tör-
rénő tárolását mutatják be. A közös gazdaságban ,150 
holdról jó közepes termést takarítanak be. 

ren- évre tortént felemelésével 
módot nyújt arra, hogy a 
bűntetőeljárás körén kívül 
megnövekedett hatósági fel-
adatokat a gyámhatóság old-
ja meg. 

Lehetőséget ad a rendelet, 
hogy a szülök helytelen ma-
gatartásának megváltoztatá-
sára az iskolaigazgatók fel-
kérjék az illetékes tanácsi 
gyermek- és ifjúságvédelmi 
albizottság tagjait, a szülők 
munkáltatóját és munkahe-
lyük szakszervezeti bizottsá-
gát: kísérjék figyelemmel a 
kiskorú helyzetét, foglalkoz-
zanak a szülőkkel, s eseten-
ként — ha szükséges — avat-
kozzanak be. 

A rendelet kiterjeszti a 
pártfogó kirendelésének al-
kalmazását is. 

A rendelettel kapcsolatban 
a Művelődésügyi Minisztéri-
um gyermekvédelmi osztá-
lyán elmondották, hogy en-
nek nyomán lehetséges a tár-
sadalom fokozottabb részvé-
tele a gyermek- és ifjúságvé-
delmi munkában. (MTI) 

Dr. Biczó György 
hazaérkezett 

a Testvérvárosok 
Világszövetségének 

konferenciájáról 
Idén először rendeztek meg 

a Testvérvárosok Világszö-
vetségének kezdeményezésé-
re az európai városok együ tt-
működési konferenciáját az 
olaszországi Aostában. A ma-
gyar városokat a konferen-
cián dr. Biczó György, a 
szegedi városi tanács végre-
hajtó bizottságának elnöke 
képviselte. 

Dr. Biczó György tegnap, 
pénteken visszaérkezett Sze-
gedre AostábóL. 

II városi tanács elfogadta Szeged iövS évi 
költségvetési tervjavaslatát 

(Folytatás az 1. oldalról.) solta, hogy a% Alsóvároson ben a Kossuth Lajos sugár-
sen gondoskodjanak arról, közlekedő 6-os számú autó- utat átépítik. A vízellátásról 
hogy a Vedres utca sarkán busz viteldíja 1.50 farint, hol- elmondotta, hogy további ja-
levő boltot korszerűsítsék, ott másutt ugyanolyan távol- vitására épül a 3-as számú 
annál is inkább, mert a kör- ságra 1 forint a viteldij. Fi- vízmű és folyamatban van a 
nyéken nincs másik. gyelembe ajánlotta Alsóvá- 4-es és az 5-ös számú vízmű 

Javul a közlekedés r o s vízellátási broblémáit is. építésének előkészítése is. Az 
rr, , . • Iskolai kérdésekről be- épülő Ogyessza városnegyed-

ei i OlOulun sugaruiott E z é l t Temesi Ferencné, ben a következő évben elké-
Űj-Petőfitelep jórdaheiyze- majd Antali Sándor kér- szül az üzletház és a szolgál-

tét vázolta Nagy Sándor és te, hogy létesítsenek Sze- tató egység. A Vedres utcai 
lehetőségek szerinti intézke- geden egy olyan bölcső- és a többi nem kielégítő ál-
dést kért. hogy javuljon e dét, ahol hétköznap és iin- lapotú boltok rendbehoza-
külső városrész út- és járda- nepnap egyaránt ott lehet- sát a kerületi tanácsok út-
hálózata. Nitschinger Gyula nek a gyermekek, mert pél- ján is sürgetik, 
raktározási problémákról, dául a közlekedési dolgozók, A tanácsülés a vita után 
majd a November 7 Művelő- akik vasárnap is munkában elfogadta a város 1964. évi 
dési Otthonról beszélt Hely- vannak, azzal a problémával terv- és költségvetési javasla-
telenítette, hogy a művelő- birkóznak, hogy nem tudják tát, s ezt jóváhagyásra a Mi-
dési otthon korszerűsí- hol elhelyezni gyermeküket, nisztcrtanácshoz és az Orszá-
tése késlekedik. Síkra- Helytelenítette, hogy az eme- gos Tervhivatalhoz terjesztik 
szállt azért, hogy használjuk letráépítéseknél a város kü- fel. Az ülés elhatározta, hogy 
ki az újszegedi szabadtéri lönböző pontjain az építési 
színpadot. Arvai László a la- költségekben igen jelentős 
kásépítések, valamint a gáz- összegű különbségek van-
és vízellátás, majd a közieke- nak. 
dés kérdéseiről, s az Ifjúsági Q á s . é g v í s e l l á t á s 

Balogh Péter, a városi ta-
nács építési- és közlekedési 
osztályának vezetője a gázel-
látás helyzetét vázolta. El-

lekedés nem kielégítő. A k ö - f o n ^ ho®/ az idén a ta- f ^ ^ h á r ó J k és íelújítá 
vetkező hónap végéig azon- v t ó y ^ ^ m b e n több gazt f o n t o s s á g i r e n d j é t . Kő-
bán a kitérők atepítésével a k e l 1 eloallítam. hiszen nőtt ^észséeügvi osz-
Somogyi utcától a Textilmú- a fogyasztók száma. A gázmű < f * * ® * * " ® ? 
vekig a jelenlegi 20 perc he- feszítetten dolgozik, ám tel- S é g sterint m S l ó s u í -
lyett 10 perc lesz a villamo- Íesítő képességét messze túl- ^ ^ á m a p 
sok követési ideje. haladják az igények. Az a *** a hétköznap es 

• ' " 7 , , törekvés hogv ennek ellené- egyaré#t mukodo bölcsödé. 
A földgáz hasznosítana ^Xiéle^s S b b X Utasította a tanácsülés a vég-

Sász Frigyes, a Gáz- és Kő- kenők nélkül biztosítsák a rehajto bizottságot hogy a 
olajipari Tröszt képviselője gázt, bár ez nem könnyű, raktarozósi kerdesekben tar-
a szegedi gázszoLgáltatas Számokkal bizonyította ez- f a l j o n az Országos Kaktaro-
helyzetéről, jövőjéről beszélt, uán, hogy a város jelenleg f3^1 Hivatallal es a Belkeres-
Bejelentette, hogy Szeged többszörösen fogyaszt vizet, kedelmi Minisztériummal, 
ezután nem Hajdúszoboszló- mint a felszabadulás előtt. A 
ról, hanem a sokkal közelebb vízhálózat elavult, ez Ls ko-
levő Kardoskútról kapja a moly gond. A tanács évről 
földgázt. Ez is elősegíti, hogy évre törődik ezzel a problé- töblTürietbe^kfeón ér 

S S a u T 3 1 ' d € e g y s z f " e n e ™ kezik a péksütemény, s a mó-
ba a földgáz, csak az kell, hetseges a megoldás es a la-
hogv a MÁV továbbítsa is a kosság türelmét kell kérni. 
szállítmányokat, gyors le- Annál is inkább, mert az ú j 
gyen a kocsifordüló. A to- építkezésekkel párhuzamo-
vábbiakban számokkal mu- san kell tervezni és építeni a 
tatta ki, hogy az állam esz- közművesítést. 
tcndőről esztendőre jelentős a v l f n után 
összeget biztosit Szegődnek a 
gázszolgáltatás fejlesztésére. A hozzászolásokra dr. Kal-
Az épülő ú j lakásokban is m á r Ferenc, a tanacs terv-
bíztosítani kell a gázszolgál- osztályanak vezetője vála-
tatást, és ehhez bővülnek a s z o l b Egyebek között megál-
fei tételek. lapította, hogy a város köz-

Szólott az üllési földgáz- lekedésére is nagy figyelmet napon belül irasban valaszol-
kutatásokról is. és megálla- fordítanak, s tanulmányterv nak. 
pitotta, hogy az eddigi ered- készül fejlesztésére. Bejelen- A tanacsules dr. Sándor Ja-
mények kecsegtetők. Megál- tette, hogy a következő évek- nos zárszavával fejezodott be. 
lapításra vár azonban, hogy 

Liget helyzetéről szóit. 
Peták József megállapítot-

ta, hogy a közlekedésben 
több minden megoldásra vár. 
A Tolbuhin sugárúton a köz-

a November 7 Művelődési 
Otthon korszerűsítését a fel-
újítási keretből kell végre-
hajtani. A kereten felüli be-
ruházásokból kell bővíteni 50 
férőhellyel a szociális ott-
hont. A tanácsülés utasította 
a végrehajtó bizottságot, 
hogy az elhangzottak alapján 
állapítsa meg a kereten fe-

Interpellációk 
Az interpellációk során 

Börcsök Lajos kifogásolta, 

ravárosi kisvendéglő nyitva-
tartási ideje nem megfelelő. 
Egyeki Zsigmond kérte, hogy 
Béketelepen javítsák meg a 
vasárnapi autóbuszközleke-
dést mert az cseppet sem ki-
elegítő. Kifogásolta a telep 
akadozó vízellátását. Nit-
schinger Gyula a Haladás 
Tsz-ig járó autóbusz viteldí-
ját méltánytalannak Ítélte. 

Az interpellációkra tizenöt 

az üllési gázmedence milyen 
mennyiségű metánt tud ad-
ni. Az azonban már eldön-
tött, hogy 1965 október vé-
géig Kardoskútról, vagy ha 
elegendő gázmennyiség lesz 
Ullésen, akkor onnan cső-
rendszerrel Szegedre vezetik 
a gázt. A városnak azután a , - , 

gáz lakásokba juttatásáról u l e s e z o k o z g y u l e s e n pe rx t e-
kell gondoskodnia. A földgáz ; k e n felszólalt Jánossy Lajos 
Szegedre vezetésével a város I akadémikus, az Országos 

Jánossy Lajos akadémikus 
az atom-együttműködésről 

A Nemzetközi Atomener-

giai Ügynökség Bécsben 

gázellátása — a növekvő igé-
nyekkel is számolva — meg-
nyugtatóan biztosítható. 

Ábrahám Lajosné kifogá-

Atomenergia Bizottság alel-

nöke, a magyar küldöttség 

vezetője. 

229 " 
36j4 százalékra, az őszi búza 4 százalékra és a 
rozsvetés (amelyet szeptember 30-ra kell befe-
jeznünk) 52,4 százalékra áll. 

Nagyon is sok okunk van az idegességre, ha 
figyelembe vesszük, hogy az őszi vetésekhez elő-
készítendő talaj megmunkálását hátráltatja a 
betakarítás akadozása. A kukoricatörés 17, a 

kiismeretességből vizsgafélét tesznek az ország 
színe előtt. Igen, elsősorban e szervek alkalma-
zottairól, vezetőiről van szó, mert rajtuk for-
dul meg a betakarítás és a vetés sikere; bizto-
sították-e, megszervezték-e a végrehajtás felté-
teleit, vagy nem. Képesek voltak-e több éves ta-
pasztalatokkal élni, azokat ebben .az évben a 

szárvágás 12, a cukorrépaszedés 9,5, a naprafor- munkacsúcsok idejére alkalmazni — vagy sem. 
... - nn _ s : ... nr\ A „r .á n r , IAlr«m Áll T A+. TTKKom o l /ö i rof l r ivző na iwL- óc h r áo l r IrnTcácfün-gó 30, a szárvágás pedig 20,4 százalékra áll. Lát-
ható, hogy a betakarítás meggyorsítása nélkül 
nem haladhat megfelelő ütemben az őszi vetés 
sem. S most a kettőt egyszerre végezzük: beta-
karítani, s a földeket bevetni. 

Közismert, hogy 153 ezer katasztrális hold ga-
bonát október 20-ig el kell vetnünk, ha kenyér-
szükségletünket meg akarjuk termelni 1964. év-
tőL Nem engedhető meg a végtelenségig — no-
ha már évek óta így megy —, hogy gabonaim-
portból éljünk, mert képtelenek vagyunk saját 
szükségleteink megtermelésére és felvásárlására. 
Szűkös valutakészletünket olyasmire adjuk ki, 
amit honi földön olcsón és jól előállíthatunk. 
Érthető, hogy a kormány véget vet ennek az 
évek óta folyó gabonabehozatalnak. De vesse-
nek véget a szövetkezetek is: Megyénkben szinte 
kivétel nélkül minden mezőgazdasággal fog-
lalkozó ember tudja, hogy gabonából megfelelő 
terméseredmény csak úgy várható ha október 
20-ig a földbe kerül a mag; ha október 20-ig el-
vetjük a Fertődi 293-as és a Bánkúti 1201-es ve-
tőmagot, és október 5—15 között a Bezosztája 
l-es, s október 15—20 között a San Pastore bú-
zát. Ez nem óhaj — kötelesség népünkkel szem-
ben. 

A mezőgazdasági munkacsúcsok minden évben 
próbára teszik a mezőgazdasággal foglalkozó 
szervezők és szakemberek képességét, tehetségét. 
S a mezőgazdasággal foglalkozó párt- és álla-
sjk síervek, apparátusok szakavatottságbál, lei-

Ebben a következő napok és hetek községen-
ként és szövetkezetenként, brigádonként és 
munkacsapatonként igazságot osztanak. 

Nem az dönti el egy-egy funkcionárius, igaz-
gatási és mezőgazdasági szakember, termelőszö-
vetkezeti elnök és párttitkár értékét, hogy mit 
mond magáról — hanem elsősorban az, hogyan 
tudja megoldani azokat a feladatokat, amelyeket 
a nép állama, paraszti közösségek reá bíztak. 

Az őszi mezőgazdasági csücsmunkák lebo-
nyolításában rendkívül nagy szerep vár a szál-
lításban dolgozó vezetőkre, munkásokra is. Nem 
elég a betakarítást megszervezni és elvégezni, a 
termékek elszállításának megszervezése semmi-
vel sem kisebb gond. Közlekedési vállalataink, 
a Magyar Államvasútak helyi vezetői is nagy-
mértékben elősegíthetik a mezőgazdasági mun-
kák sikeres elvégzését, ha a közlekedés, szállító-
eszközök okos, ésszerű kihasználása munkájuk-
nak erős oldalává válik a következő napokban 
és hetekben Igénybe lehet venni különböző üze-
mek szállító eszközeit is, ha ezt megkívánja a 
helyzet. Vasutasok, gépkocsivezetők, rakodómun-
kások ezekben a napokban és hetekben túlóráz-
zanak. nyújtott műszakban dolgozzanak, ha a 
munka megkívánja. Miattuk sehol ne menjen 
veszendőbe mezőgazdasági termék, olyan élelem, 
amely lakosságunk ellátásából majd a tél folya-
mán hiányzik. 

Tanácsainknak és felvásárló szerveinknek meg 
kell küzdeni helyenként a raktározási gondok-
kal is. Vegyenek igénybe olyan közületi objek-
tumokat. amelyek átmenetileg alkalmasak a 
mezőgazdasági termékek elraktározására — 
amíg a szállításra sor kerül —, de ne történjen 

meg sehol sem megyénkben, hogy raktárgon-
dok miatt veszendőbe megy kukorica, gyü-
mölcs, hagyma vagy más értékes termék. 

Mint látható, nemcsak a termelőszövetkezeti 
parasztság gondja, dolga a mezőgazdasági mun-
kák elvégzése szeptemberben és októberben. Az 
egész ország, hazánk felnőtt lakosságának együt-
tes gondja ez, és a megoldást is csak a közös erő-
feszítés hozza meg. De itt a hangsúly az effektív 
munkán van. Minél kevesebb tanácskozás és érte-
kezlet, annál több idő jut a tényleges munkára. 
Közigazgatási vezetők, szövetkezetek vezetői, szál-
lítási vállalatok szervezői most ne az irodákból 
irányítsanak, hanem kint a helyszínen, azonnali 
megoldásokkal próbálják segíteni a mezőgazda-
sági munkák időbeni elvégzését. 

Van okunk idegességre, türelmetlenségre. Mert 
csak idegesen és türelmetlenül lehet legyűrni 
azokat az akadályokat, melyekkel nap mint nap 
szembe találjuk magunkat. A mindenbe bele-
nyugvó ember, a lassú észjárású és kézjárású 
vezető nem boldogulhat megfelelően. Nem "hebe-
hurgyán, hanem gyorsan és határozottan kell in-
tézkedni minden vezetőnek a rríaga posztján, ha 
nem akarja, hogy az idő átlénjen fölötte, s tönk-
rement, elpusztult értékek jelezzék tehetetlensé-
gét. Ugyanez vonatkozik felvásárló és kereske-
delmi szerveinkre is: exportkötelezettségeink tel-
jesítésében ne legyen akadály szervezrái tehetet-
lenség, felvásárlási ügyetlenség: felvásárló szer-
veink vezetői ebben az időben dolgozzanak kint 
a teriileteken a leglényegesebb és a legkényesebb 
posztokon, ott, ahol nehezen megy a munka. 

Csongrád megyében valamennyien alkalmasak 

vagyunk arra a munkára, amelyet végzünk a me-

zőgazdasági termelésben, irányításban, szervezés-

ben, kereskedelemben, szállításban. Ezt majd a 

végzett munka is igazolja. 

A szervezet munkáját ele-
mezve Jánossy akadémikus 
kijelentette: 

az ügynökség csak akkor 
töltheti be maradéktalanul 
hivatását, ha munkáját 
nem befolyásolja egyes ál-
lamok egyéni érdeke. 

•Sajnos — mondotta — ta-
núi vagyunk azoknak az 
erőfeszítéseknek, amelyekkel 
bizonyos államok az ügy-
nökséget saját politikai és 
pénzügyi érdekeik szolgála-
tába akarják állítani". 

Jánossy akadémikus a to-
vábbiakban elmondotta: 

biztatóan alakulnak hazánk 
és a Nemzetközi Atom-
energia Ügynökség kapcso-
latai. 

Az együttműködés egyik 
példája a Szarvasi Rizste-
nyésztési Kutatóintézet és 
az ügynökség közötti siker-
rel teljesített, majd megújí-
tott kutatási szerződés. 

Az ügynökség nemrégen 
filmet is készített a szarva-
si intézet munkájáról. 
A magyar delegáció veze-

tője végül bejelentette: 

hazánk kész arra, hogv 
megossza kutatási eredmé-
nyeit mindazon államokkit, 
amelyek érdekellek az 
atomenergia békés fel-
használásában. 

E törekvéstől vezérelve, a 
magyar kormány tíz, a rá-
dióaktív izotópoknak a me-
zőgazdaságban, az orvostv 
dományban és az iparú-
való felhasz" ' ! ' -' ra vc 
kozó kutatási errc l i ín ; t t 
csát a fejlődés útján mos 
megindult országok rendel-
kezésére. A mintegy 50 000 
rubel értékű kísérleti ered-
ményeket Magyarország az 
ügynökségen keresztül in-
gyenesen adja ál. 


